
ACTE  PLE ORDINARI  
DATA  27 DE NOVEMBRE DE 2007 
HORA  9  DEL VESPRE  

  
ORDRE DEL DIA PRESIDENT: L’Il�lm. Alcalde 

Ignasi Giménez Renom 

- Antònia Pérez Ballonga. 
- Aleix Canalís Alsina. 
- José Eduardo González Navas. 
- Jordi Carcolé García. 
- Óscar Lomas Cortés. 
- Josefa Martínez Romero. 
- Glòria Massagué Casals. 
- Joan Creus Oliveras. 
- Mercè Giménez Renom. 
- Montserrat Gatell Pérez. 
- Gemma Perich Vidal. 
- Mercè Vallès Corominas. 
- Jordi Román Clusella. 
- Lluís Manuel López Alarcón 
- José Antonio López Espinola 
 - Mercè Carbonés Hernández   
 - Gemma Ubasart González 
 - Francisco Centeno López 
 - Jordi Permanyer Bellmunt 
- Oriol Papell Torres 
-  
- Juli Boadella Vergés 
  Secretari –Interventor 

  
  1.- Donar compte de l’escrit del Sr. Jordi  
       Roman. 
 
  2.- Aprovació, si s’escau, dels esborranys de  
       les actes de: 25-setembre i 30-octubre 
 
  3.- Donar compte dels Decrets de l’Alcaldia i  
       dels acords de la Junta de Govern 
    
  4.- Aprovació Pla de Salut 
   
  5.- Inici expedient pel desenvolupament  
       activitats econòmiques 
 
  6.- Inici desnonament immoble municipal 
 
  7.- PUOSC 2008-2012 
 
  8.- Suport a la campanya de Salut en el  
       Mil�lenni 
 
  9.- Suport per a garantir les emissions de TV3  
       en el País València. 
 
 10.- Assumptes sobrevinguts 
 
 11.- Suggeriments i preguntes 

       

 
Vist que els reunits són el total de membres que legalment constitueixen l’Ajuntament Ple, el Sr. 
President declara obert l'acte i s'entra a l'examen dels assumptes inclosos en l'ordre del dia. 
 
 1.- DONAR COMPTE DE L’ESCRIT DEL SR. JORDI ROMAN 
 
El Sr. Secretari dona lectura de l’escrit presentat pel Sr. Roman. 
Intervé el Sr. Jordi Roman per explicar una mica quins han estat els motius que l’han portat a 
prendre aquesta decisió: “avui dia 27 de novembre després de fer-se públic a diversos mitjans 
de comunicació el trencament definitiu de les relacions en la Federació de Convergència i Unió 
a Castellar, ara és fa efectiva la meva sortida del Grup Municipal de CiU per formar part del 
Grup Mixt com a regidor no adscrit. Sí és veritat que el grup mixt està regulat i legalment 
constituït en l’article 27.5 del Reglament Orgànic Municipal, però la llei 57/2003 de 16 de 
desembre en relació al Règim de Bases Locals modifica i especifica que tindran la consideració 
de regidors no adscrits. Aquest fet suposa abandonar el Grup Municipal de Convergència i 
Unió, però  continuo sent regidor d’aquest consistori amb plens efectes i facultats per assistir a 
tots els actes interns, participar i decidir en la vida municipal com la resta de regidors. L’única 
exclusió recau en la junta de portaveus que com el seu nom indica és una facultat única i 
exclusiva dels que ocupen el càrrec de portaveu municipal, de la qual jo no en tenia ni en tinc 
el privilegi. 



Aquesta situació per als militants de la Federació no es nova, tan sols calia fixar una data en el 
calendari per fer-la efectiva. Com ja sabíeu ha estat un secret a veus que ara s’ha fet efectiu. 
Els motius concrets d’aquesta situació es remunten a abans de les eleccions. S’arrossegava 
una situació insostenible de la qual es va acabar imposant l’estratègia de Convergència. Un 
diàleg inexistent i forçat en el si d’una Federació  de conveniència. Han estat discrepàncies 
internes no arribant a cap acord. Per aquest motiu de disconformitat i pressions internes dintre 
del propi partit d’Unió ens hem vist obligats a dimitir tots en bloc. L’assemblea local d’Unió 
reunida amb data 31 d’octubre decideix abandonar les seves obligacions polítiques i em 
demana com a únic regidor electe la meva sortida del Grup Municipal de Convergència i Unió 
perquè pugui representar-los.  
Per tant, no hi ha cap traïció ni transfuguisme, jo no marxo a cap altre partit polític, continuo 
representant als meus, i continuo treballant i complint amb les meves obligacions de regidor. 
Ara més que mai tinc l’obligació i el compromís de representar aquells que m’han votat. No 
puc abandonar ni renunciar com alguns em demanem, perquè de ser així el 50% de la 
Federació de la qual represento es veuria sense cap tipus de representació política. Recordo, hi 
ha la vegada faig una mica d’història que Unió és un partit constituït i amb una gran 
trajectòria política a Catalunya des de l’any 1931, que malauradament a Castellar s’ha vist 
obligat a dissoldre, però ara inicia una nova etapa. Un nou camí a Castellar que dona lloc a 
una nova situació política on hi ha més pluralitat de vot i interessos, per aquesta raó ara 
caldrà més diàleg, més consens i voluntat d’acord per tal de poder prosperar en el benefici de 
la ciutadania de Castellar. Recordo que l’actual equip de govern no té la majoria suficient per 
governar amb comoditat, per això demano la consideració oportuna i el respecte necessari per 
a continuar endavant i s’hem tingui present com una força municipal més en la presa de 
decisions. 
Per últim, només em queda donar les gràcies a totes aquelles persones que m’han mostrat el 
seu suport, que coneixen la realitat i són conscients dels motius que ens han portat a prendre 
aquesta decisió. 
 

2.- APROVACIÓ, SI ESCAU, DELS ESBORRANYS DE LES ACTES DE LES  
      SESSIONS  DE 25 DE SETEMBRE I 30 D’OCTUBRE  

    
 Els regidors es donen per assabentats del contingut de les dues actes 
VOTACIÓ: FOREN APROVADES PER UNANIMITAT 

 
3.- DECRETS DE L’ALCALDIA I ACORDS DE LA JUNTA DE GOVERN  
     LOCAL. 
 

Es dona compte al Ple del Decret núm. 907 del dia 22 d’octubre al 978 del dia 20 de novembre  
de 2007. Es dona compta també dels acords de la Junta de Govern Local adoptats en sessions 
del dia 29 d’octubre, 5, 12 i 19 de novembre de 2007. 
La Corporació es donà per assabentada 
 

4.- APROVACIÓ PLA DE SALUT 
 
Viure saludablement o gaudir d’una bona salut és una de les aspiracions més comunes de la 
humanitat, L’Organització Mundial de la Salut (OMS) va definir la salut, en l’any 1948, c9om 
un “estat de complert benestar físic, mental i social” i no només com l’absència d’afeccions o 
malalties. 
L’estat de salut depèn de diversos factors que s’agrupen a l’entorn de quatre apartats: 
hereditaris, ambientals, sanitaris i d’estils de vida. De tots ells només els lligats a la biologia 
són, per ara, poc modificables, els altres en canvi són susceptibles d’alteració. És per això que 
sembla clara la necessitat d’incrementar l’esforç destinat a millorar aquells factors que tenen 
més incidència en la salut. És aquí a on les administracions poden jugar un paper rellevant: 
l’educació sanitària, la millora del medi, la higiene pública (control i sanejament d’aliments, 
habitatges, establiments..), promoció i prevenció de la salut... són tasques que tenen en 



l’administració local in lloc idoni i possibilitador. 
L’any 1997, es va aprovar el Pla Municipal de Salut. A partir del 2000 s’ha anat desenvolupant 
el Programa Municipal Sociosanitari, amb un conjunt de projectes que desenvolupen accions 
dins l’àmbit Sociosanitari al llarg dels darrers anys. 
La realització d’un nou estudi sobre l’estat de la salut a Castellar del Vallès l’any 2005 ha servit 
per actualitzar el Pla de Salut, que es presenta per a la seva aprovació i posterior 
desenvolupament del programa Municipal de Salut dins de Programa Integral d’atenció a les 
Persones. 
És per això que es creu necessari renovar el Pla de Salut Municipal. 
A L’Ajuntament Ple es proposa l’adopció del següent 
ACORD: 
Aprovar  el II Pla de Salut Municipal que defineix les accions de “protecció de la Salut” dins de 
les atribucions de l’Ajuntament i desenvolupa el programa de “promoció de la salut” adequat a 
l’educació i millora dels estils de vida. 
Defensa la proposta la Sra. Mercè Giménez del PSC i que diu: portem a aprovació pel Ple 
l’avantprojecte del II Pla Municipal de Salut. Com tots molt bé sabeu, viure saludablement o 
gaudir d’una bona salut és una aspiració comuna de la humanitat. L’Organització Mundial de la 
Salut defineix el terme salut com l’estat de benestar físic, mental i social i no com el concepte 
de no malaltia. L’estat de salut depèn de diversos factors: hereditari o biològic no modificable i 
els ambientals, sanitaris i d’estils de vida susceptibles a modificacions i per tant els que hem 
de millorar per incidir positivament en la salut. És aquí a on les administracions locals podem 
jugar un paper rellevant, treballant en l’educació sanitària, la millora del medi, la higiene 
pública, promoció i prevenció de la salut. 
El 1997 es va elaborar i aprovar el I Pla de Salut, d’ell es van extreure  uns programes 
dissenyats per les diferents comissions del Consell de Salut, que han marcat les línies de 
treball fins ara. Des de llavors, hi ha hagut una evolució de les necessitats donades pels canvis 
patits per la societat i pels sistema de salut. I es va decidir des del propi Consell de Salut 
tornar a elaborar un nou Pla per tal de detectar les necessitats. 
Ara us presento l’avantprojecte que s’ha d’entendre com el marc de referència que serveixi per 
definir les actuacions a desenvolupar a curt, mig i llarg termini i així elaborar els programes 
per part del Consell de Salut. En tot aquest procés hem rebut diferents suport: 

• l’Assessorament tècnic de Salut Pública de Diputació de Barcelona i de la Conselleria 
de Salut de la Generalitat de Catalunya 

• Col�laboració estreta tant en l’explotació de dades com recursos humans  de l’ABS de 
Castellar com del nostre hospital de referència el CSPT.  

• L’opinió sobres problemes sociosanitaris de la nostra vila per part de diferents agents 
socials.  

Els objectius generals del Pla de Salut Municipal són: 
1. Promocionar de manera global la salut a la vila . 
2. Promoure comportaments saludables, incidint en els estils de vida. 
3. Col�laborar per aconseguir la igualtat de la ciutadania enfront la salut tot eliminant els 

aspectes negatius de la marginació psíquica, física i sociocultural. 
4. Disminuir els efectes nocius relacionats amb l’entorn ambiental 
5. Millorar l’atenció a la salut i la malaltia tant amb la realització d’activitats de formació, 

prevenció, millora de qualitat a l’atenció i bona planificació de recursos.  
6. Desenvolupar una proposta d’acció coordinada entre les diferents regidories, les entitats 

del poble, els professionals de la salut, les institucions públiques i la ciutadania de 
Castellar. 

El objectius específics que se’n deriven i que representen les estratègies d’actuació són: 
1. Disminució del consum de tabac 
2. Milloria dels hàbits alimentaris 
3. Foment de l’activitat física. 
4. Prevenció de malalties cardiovasculars 
5. Prevenció del càncer 
6. Prevenció de malalties respiratòries 



7. Millora de la salut mental infanto-juvenil i d’adults. 
8. Prevenció de l’alcoholisme 
9. Prevenció del consum de substàncies addictives 
10. Prevenció de malalties de transmissió sexual i HIV 
11. Prevenció de la violència domèstica. 

Cal dir que tots els objectius extrets d’aquest avantprojecte coincideixen amb els objectius del 
Pla de Salut de Catalunya.  
En tot cas, si s’aprovés el Pla caldria: 
1. Redacció del Reglament del Consell de Salut amb aprovació pel Ple si s’escau. 
2. Formació del Consell Municipal de Salut amb totes les seves comissions. 
3. I, en base de les necessitats de la comunitat detectades caldria elaborar el diferents 

programes d’actuació.  
Per acabar, només cal dir que tots aquests programes que sorgiran del Consell Municipal de 
Salut i en base a aquest pla són l’eina que tenim per tal d’afrontar i millorar la salut de la 
nostra comunitat. 
En torn d’intervencions per CiU la Sra. Mercè Carbonés diu que durant els darrers mesos de 
la passada legislatura van ser confeccionats diferents plans de temàtica social. Suposem que 
en els propers mesos s'aniran aprovant , com fem avui amb aquest Pla de Salut, i el mes 
vinent segons ens ha comunicat la Regidora Mercè Giménez el Pla d'Igualtat. Aquests plans 
estaven a punt per a la seva aprovació i es va desestimar portar-los a l'aprovació del ple ja 
que l'antic equip de govern no comptava amb el consens del PSC. Ens satisfà que ara que el 
PSC governa, trobi adient la seva aprovació. El nostre grup municipal donarà el seu suport al 
govern municipal en aquest punt  i ho farà també amb els plans pendents d'aprovació i que es 
van redactar en la legislatura passada: el de salut, el d'igualtat, el d'esports, el de cultura, el 
de benestar social i el de comunicació, sempre i quan no s'hagin modificat els continguts ni els 
objectius. 
Aprofitem l’avinentesa, per agrair l'esforç de tots els tècnics municipals que en aquell moment 
van treballar per a elaborar aquests plans en el termini previst. 
Per part de l’Altraveu la Sra. Gemma Ubasart diu que en  aquest ple se’ns presenta a 
aprovació el II Pla de Salut Municipal (el primer data de 1997). Com ja vam comentar a la 
regidora de benestar social i salut, hem pogut constatar que no es tracta exactament d’un pla 
sinó que en aquest document hi trobem una diagnosi sobre la situació sanitària a Castellar i 
una orientació de futures reunions per elaborar el programa d’aplicació, és a dir, el 
desenvolupament de polítiques públiques. Segurament hauria estat més adequat parlar de 
diagnosi que de Pla, ja que aquest suposaria l’existència d’objectius, mesures concretes, i fins i 
tot la quantificació de recursos necessaris per aplicar-les. 
Tot i això, el bon treball realitzat fins ara per les regidores de benestar social i salut, la Mercè 
Giménez, i de gent gran, la Glòria Massagué, ens porta a recolzar aquesta proposta que se’ns 
presenta i a donar un vot de confiança en el desenvolupament del que haurà de ser el Pla. 
Ens agradaria però insistir en la centralitat que haurien d’ocupar les polítiques socials en el 
desenvolupament d’una actuació municipal. La proximitat facilita que el govern local pugui ser 
un important aliat en aquest tipus de polítiques. Com ja s’ha fet en altres àrees en les que 
s’han constatat mancances tècniques (economia, urbanisme...), caldria posar tots els recursos 
necessaris perquè en una matèria com aquesta s’assoleixi d’una vegada per totes una 
competència tècnica i una visió estratègia a mig i llarg plac. Caldria però no aprofitar la dotació 
de nous recursos per continuar perpetuant la situació d’amiguisme en l’àmbit de la 
contractació.  
El Sr. Jordi Permanyer per ERC, intervé per dir que aquest Pla de Salut es va començar a 
desenvolupar amb diverses col�laboracions d’institucions, organismes i tècnics, a partir del  
2005. A partir del 2000, es va anar desenvolupant el programa municipal sociosanitari i es va 
considerar oportú fer la renovació de diferents plans, entre ells el Pla Salut que s’ha elaborat  
durant l’any 2005 amb una amplia participació i col�laboració. De fet aquest pla de salut que 
avui es presenta a aprovació no defereix gaire del que ja estava fet en  l’anterior legislatura. 
Celebrem doncs, que hi hagi un consens en aquest tema i entenem que ha de ser un pla obert 



a aportacions provinents de diferents àmbits, especialment del consell de salut per tal de 
desenvolupar-lo i dur-lo a terme. El nostre vot serà a favor.  
També el Sr. Jordi Roman intervé per dir que aquest Pla de salut respon a una fotografia  
exacta i ben definida de l’estructura sociodemografica dels habitants de Castellar, i alhora 
recull la voluntat i el treball realitzat per a desenvolupar les polítiques en matèria de sanitat, 
ens cal un pla de salut actualitzat  que reculli les demandes i les necessitats de la ciutadania, 
per tot això el meu vot serà favorable. 
Finalment el Sr. Alcalde diu que es van presentar entre cinc o sis plans diferents a un mes 
vista de les eleccions, i  es va pensar que seria més profitós fer l’aprovació a inicis d’aquesta 
legislatura per tal de veure el seu desplegament durant aquests quatre anys de mandat. 
VOTACIÓ: FOU APROVADA PER UNANIMITAT 
 
 5. -INICI EXPEDIENT PER AL DESENVOLUPAMENT D’ACTIVITATS  

     ECONÒMIQUES 
 

ATÈS que es creu oportú iniciar els tràmits per a que l’Ajuntament pugui desenvolupar 
activitats econòmiques en règim de lliure concurrència, en el camp de la innovació i la 
investigació. 
Vistos els articles 243 a 245 del Decret Legislatiu 2/2003, de 28 d’abril, pel que s’aprova el 
text refós de la Llei municipal i de règim local de Catalunya, i articles 136 a 149 del Reglament 
d’Obres, Activitats i Serveis dels Ens Locals de Catalunya, aprovat per Decret 179/1995, de 13 
de juny. Essent el primer pas la creació d’una comissió per a l’estudi i proposta de les 
activitats econòmiques a exercir. 
L’objectiu d’aquesta comissió és la de plantejar la viabilitat de la creació d’un ens jurídics des 
d’on es pogués prestar serveis municipals, ja existents o de futura creació. En aquest sentit la 
comissió hauria de valorar l’equilibri econòmic d’aquest nou ens, les seves fons de 
finançament, la conveniència i l’oportunitat d’aquesta iniciativa  així com la concurrència de 
l’interès públic. Aquesta és una proposta que no es novedosa en l’àmbit municipal català ja 
que diferents Ajuntaments han optat per derivar serveis de la seva competència cap a ens de 
ce capital públic municipal. 
L’Ajuntament Ple 
ACORDA: 
PRIMER.- Iniciar la tramitació  de l’expedient per exercir activitats econòmiques en règim de 
lliure concurrència en el marc de l’economia de mercat. 
SEGON.- Designar la comissió d’estudi sota la Presidència de l’Alcaldia o aquell regidor qui 
delegui  que haurà de redactar la corresponent memòria justificativa, en el termini màxim d’un 
mes, i que estarà integrada pels següents membres: 

- el President de l’àrea d’economia 
- el Tinent d’Alcalde d’Economia 
- 5 representants designats per cadascun dels partits polítics, agrupacions electorals o 

regidors no integrants que formen la Corporació Municipal 
Aquesta comissió hi podran assistir, amb veu i sense vot, els tècnic municipals, que per la 
seva condició professional la comissió en tingui necessitat. El Secretari de la Comissió serà el 
Secretari municipal o funcionari en qui delegui. 
Defensa la proposta el Sr. Oscar Lomas  explicant que en el marc de la llei de mesures per a 
la modernització del govern local i tal com autoritza la Llei de Bases de règim Local, els serveis 
públics de competència municipals, poden gestionar-se a través del propi ens locals, d’un 
organisme autònom, a traves d’una entitat pública empresarial o a través d’una societat 
municipal, és a dir que hi ha tres formes de gestió. Per poder-se dur a terme és necessari 
l’autorització d’una comissió d’estudi per analitzar la conveniència o no de la forma de gestió, i 
posteriorment s’ha d’aprovar pel Ple, així i com la constitució d’aquest ens jurídic. Algunes de 
les activitats podrien ser en temes de comunicació, o si es vol,  avançar en temes de recerca i 
desenvolupament i gestió de patents municipals i , que legalment és la única manera de fer-
ho. En definitiva porten a aprovació la constitució d’una comissió d’estudi formada per tècnics 
municipals i regidors dels diferents grups, amb l’objectiu que s’analitzi en quines àrees seria 



recomanable aplicar algun altres tipus de gestió, la conveniència i oportunitat de la inciativa, la 
concurrència de l’interès públic, els beneficis que suposaria el nou tipus de gestió, els recursos 
econòmics que s’haurien de disposar i lògicament l’equilibri econòmic i financer de la iniciativa. 
En torn d’intervencions el Sr. Lluís López  de CiU expressa que tenim al davant una proposta 
de l’Equip de Govern que com s’ha dit planteja que l’Ajuntament pugui desenvolupar activitats 
econòmiques en lliure concurrència de mercat amb d’altres empreses, diu que “en el camp de 
la innovació i la investigació”. Bé de principi ens queda una idea poc contreta del què és 
aquest camp de la innovació i la investigació i del que pot suposar respecte la prestació de 
serveis a la ciutadania, que és la obligació d’un Ajuntament. 
En qualsevol cas i al marge del camp d’actuació per part de l’Ajuntament a que seran 
aplicables aquestes altres formes de gestió, i que ara l’equip de govern no defineix, ens 
quedem de moment amb la idea de que pot ser interessant per a la ciutadania que es puguin 
estudiar formes de prestació de serveis que puguin resultar més adients, més eficaces o més 
econòmiques, però sempre amb la finalitat de l’interès públic. 
I donat que no és una iniciativa nova en l’àmbit municipal, però si a Castellar, si que entenem 
que seria bo que a part de Tècnics municipals, hi poguessin participar especialistes i tècnics 
d’altres Ajuntaments on aquesta, altres sistemes s’hagi implantat, amb el benentès de no 
volar menysprear els nostres propis tècnics, si no perquè qui vingués pogués aportar la seva 
experiència en aquella activitat que en un principi sobre el paper semblés oportú derivar cal a 
una altra forma de gestió. 
Així doncs, amb aquesta idea d’estudiar la possibilitat, oportunitat, convivència i sobretot la 
concurrència de l’interès públic en aquest tipus d’inciatives, des de CiU donarem el nostre 
recolzament. 
Sr. Francesc Centeno per l’Altraveu després de manifestar-se a favor, diu que aquest tipus 
d’organisme poden ser bons o dolents segons la seva utilitat, és cert que poden agilitar tota la 
gestió municipal, però dificulta una mica més el tema del control polític, intentarem aprofundir 
amb els avantatges i posar  esforços en els punts mes febles. 
Per ERC el Sr. Jordi Permanyer   també es manifesta a favor de la proposta, es una tema de 
qualitat de servei d’agilitat, però també un tema econòmic, serà una tasca difícil fer-ne una 
bona valoració abans de prendre una decisió, ja que no esta tant clar que això sigui sempre 
positiu. 
També el Sr. Jordi Roman es manifesta a favor de la proposta. 
Per acabar el Sr. Alcalde  diu que no hi cap inconvenient en poder sumar a aquesta comissió 
experiències regiries d’altres municipis de tal manera que tinguem un coneixement més acurat 
de que consisteixen aquests nous ens o organismes i  quin tipus de serveis municipals podrien 
prestar sempre tenint en compte la millora de la qualitat del servei que ofereix l’Ajuntament. 
VOTACIÓ: FOU APROVADA PER UNANIMITAT 

 
6.- DESNONAMENT ADMINISTRATIU DE LA FINCA DEL CARRER  
      CANYELLES NÚM. 36 

 
La proposta fou retirada 
 
 7.- PUOSC 2008-2012 
 
ATÈS que en el Diari Oficial de la Generalitat de Catalunya del 9 de novembre, ha publicat la 
convocatòria del Pla Únic d’Obres i Serveis de Catalunya 2008-2012, aprovat per Decret de la 
Presidència del dia 6 de novembre. 
ATÈS que és d’interès participar en la convocatòria, en la mesura que aquesta garanteix una 
dotació econòmica mínima pel municipi dins del programa general que  és  de 512.000 €, 
segons l’aplicació de la fórmula contemplada en les bases, per al cas de Castellar del Vallès, 
sense perjudici d’aquelles altres que es puguin rebre dels programa específics. 
Vistos els requisits de presentació de sol�licituds que indica l’article 6 del Decret 245/2007, de 
6 de novembre  per a la formació del PUOSC 2008-2012. 
S’informa a l’Ajuntament Ple: 



PRIMER.- Que les obres  de presentació prevista a la convocatòria del Pla Únic d’Obres i 
Serveis de Catalunya 2008-2012. 
OBRA                                            VALORACIÓ APROXIMADA        TOTAL PARCIAL 
PUOSC- 2008- Programa General 
1a fase PIRE (Pla Integral Remodelació Eixample)          500.000 
Urb. c/ Lleida (Barcelona – Dr. Vergés) 
Urb. c/ Dr. Rovira (Clavé – Sant Esteve) 
Urb. c/ Clavé. Fase IV 
PUOSC- 2008- Programa Específic nuclis petits 
Millora accessos a urbanitzacions i aparcaments  200.000                   700.000 
PUOSC- 2009- Programa General 
Edifici Plaça Major                                          1.200.000                 1.200.000 
PUOSC- 2010-2012- Programa General 
Rotonda pistes d’atletisme                                300.000 
Rotonda Pedrissos                                            270.000                    570.000    
TOTAL 2008-2012                                                                         2.470.000 
 
SEGON.- Aquesta relació inicial  és sense perjudici de la seva millora fins a la data de 
presentació, que com a màxim és el 27 de desembre, a tenor de les condicions tècniques dels 
projectes, el seu pressupost o necessitats que es detectin. 
El Sr. Alcalde diu que el PUOSC 2008-2012, són les subvencions que el departament de 
Governació de la Generalitat, oferirà a les Administracions Locals en els propers cinc anys. 
El Sr. Pepe González pel PSC presenta la proposta i diu que aquest punt té un caràcter 
informatiu. En el Diari Oficial de la Generalitat de Catalunya de 9 de novembre s’ha publicat la 
convocatòria del Pla Únic d’Obres i Serveis de Catalunya 2008-2012, i tenint en compte 
l’interès de participar en la convocatòria en la mesura que aquesta ens garanteix una dotació  
econòmica de 512.000 € 
Desprès d’escoltar els suggeriments fet en les comissions informatives hem fet unes petites 
modificacions en la proposta inicial, i hem concentrat les possibles subvencions en projectes 
més grans. Son tres propostes: 1.- pla integral de remodelació de l’Eixample,  2.- edifici de la 
plaça major, 3.- construcció de dues rotondes.  
Hi ha actuacions que no es faran via PUOSC, però la voluntat és que es portin a terme durant 
aquest mandat; Auditori que es demanaran subvencions alternatives via cultura, i ple que fa a 
l’escola de musica, desconeixem quina pot ser la seva ubicació, la única exigència del 
programa és que si volem demanar subvencions pel PUOSC de 2008 els projectes executius 
han d’estar acabats durant aquest any, i en el cas del  programa del 2009 i 2010 i 2011 cal 
disposar de  projectes. Diré que al no tenir ven definida la seva ubicació, ens impedeix  
concórrer a aquests programes. No obstant això, la voluntat d’aquest equip de govern és que 
quedi construïda  durant aquest mandat. També val a dir que en el tema de la remodelació 
dels carrers hem recorregut a altres tipus de programes, la idea es que siguin peatonals i 
incorporar-los en el pressupost del 2008. I finalment el carrer Baixada Palau i Caldes, hem 
rebut informació de que l’ONCE ens subvencionava el 65 per cent de l’obra de la Baixada de 
Palau i el 35 per 100 del carrer de Caldes. Pel que fa a la xarxa de l’aigua, la idea es intentar  
replantejar totes les relacions amb Sorea i que les inversions relacionades amb el tema de 
l’aigua sigui l’operador del servei, qui es faci càrrec d’aquestes inversions. 
S’obra un torn d’intervencions amb la Sra. Gemma Perich de CiU dient que per aquest 
programa anomenat PUOSC, els ajuntaments han de tenir molt clara la seva planificació 
perquè el PUOSC es convoca per cinc anys: és a dir, ara mateix demanem a la Generalitat 
subvencions per dur a terme accions al seu municipi en l'etapa 2007-2011, la convocatòria 
d'aquest mandat, l'equip de govern de Castellar ens proposa diverses intervencions que 
voldrien realitzar aquesta legislatura. No obstant volem fer palès per part del nostre grup 
municipal de CiU les  aportacions a aquesta proposta del PSC i que hem presentat 
convenientment a tots els regidors, especificant les actuacions que CiU creu que s'haurien de 
dur a terme a Castellar en els propers quatre anys (entre d'altres): 



Bàsicament, no es tracta de triar unes inversions i descartar-ne d’ altres, sinó de proposar un 
finançament o altre. Nosaltres som del parer que aquestes grans subvencions serveixen per 
finançar projectes grans i que necessiten una bona planificació de finançament. Si amb 
equipaments importants, o bé, infraestructures importants, s’obté finançament subvencionat 
del PUOSC també es probable obtenir finançament d’altres subvencions més petites i sectorials 
de diferents administracions. La suma d’aquestes subvencions més la del finançament propi 
del pressupost de l’ajuntament garanteix l’ èxit d’ una inversió important. Per les obres 
d’inversió més petites, poden disposar també de subvencions de l’administració, però el seu 
import al ser més petit, és més fàcil d’executar per part de l’Ajuntament.  
Proposàvem  incloure obres i equipaments que ja tinguin una part finançada per l’Ajuntament, 
bé amb altres subvencions (com per exemple la desestimada subvenció per la reforma de 
l’Auditori) i també amb finançament propi: 
- Obres que formen part del projecte de la plaça Major i que el PUOSC ja ha subvencionat en 
altres convocatòries: 
1.- Auditori, per fer les obres necessàries d’aplicació de normativa vigent (antiincendis, 
barreres arquitectòniques i climatització). Cal considerar que poden complementar-se amb 
altres subvencions i que el projecte ja està redactat.  
2.- Nova escola de Música: redacció del projecte i execució.  
La remodelació de carrers de l’entorn de la plaça Major, amb el carrers Sala Boadella, 
Montcada i Santa Perpètua. Aquests carrers sembla que es finançaran amb una altra 
subvenció que estava destinada la climatització de l’espai Tolrà, i que ara no es farà , per 
destinar els diners a la reforma d’aquests diners, juntament amb finançament propi de 
l’ajuntament 
També demanàvem l’adequació del carrer Baixada de Palau, que ja tenia finançament 
d'inversions en aquest pressupost del 2007 i que també n'hauria de tenir en el pressupost 
2008, si a més li afegíssim la subvenció del PUOSC, és un carrer que formava part del conjunt 
de carrers a peatonalitzar del nucli antic, i que ara es veu ajornada la seva remodelació. La 
xarxa d'aigua del Ter-Llobregat: segons es va aprovar en el passat ple d'octubre, l'Agència 
catalana de l'aigua paga el 25% de 5 milions d'euros, i l'Ajuntament de Castellar, el 75%. 
Altres obres sense finançament en l'actualitat: Xarxa d’aigua de la Urbanització del Racó. 
Bàsicament, proposàvem que la sol.licitud del PUOSC fos per aquelles obres que s’ han 
d’acabar de consolidar, i que el pressupost d’ ellés elevat, i que la resta d’ inversions formés 
part també del pressupost de l’Ajuntament amb subvencions de caràcter sectorial. 
Tot i que no l’equip de govern no ha acceptat cap d’aquestes propostes, la nostra voluntat és 
col�laborar amb l'equip de govern i totes les forces polítiques en assegurar un futur millor per 
a Castellar i la seva ciutadania.  I per tant, continuarem demanant que aquestes obres   
s’incloguin en els pressupostos de Castellar del 2008.  
Per ERC el Sr. Jordi Permanyer intervé dient que PUOSC és la convocatòria dotada amb la 
xifra més important de subvencions que són compatibles amb altres subvencions d’altres 
departaments. El departament de Governació de la Generalitat ha fet un esforç considerable 
per incrementar la dotació, aquesta vegada passa de ser de 4 anys a 5 anys, i un increment 
d’un 43%. Aquesta convocatòria surt dotada amb 600 milions d’€ i això vol dir més de 5.000 
actuacions a diferents municipis. Tenim una subvenció garantida i pràcticament representa el 
50 % de l’inversió. Per això cal fer un debat per acollir-se a una convocatòria tant important 
com aquesta, tenim temps, la data límit és el 27 de desembre, per això conjuntament amb 
l’elaboració dels pressupostos i el pla d’inversions, se n’ha de parlar. 
Estem d’acord amb la proposta que fa l’equip de govern, però hi trobem a faltar l’Auditori i 
l’Espai Tolrà, que necessita una remodelació, teníem concedida una subvenció de 125.000 €, 
del FEDER, per iniciar la remodelació, però l’Equip de Govern l’ha canviada per remodelació de 
carrers. Però dit això, i al ser només un tema informatiu, esperem fer-ne un debat i  
consensuar acords perquè les peticions que es facin tinguin el consens de tothom o si més no 
de la majoria de grups. 
En torn de replica el Sr. Pepe González pel PSC diu que l’import de la subvenció és de 
510.000 €, i donen pel que donen, també les cert que millor això que res i que també hi 



hauran més plans que ens hi podrem acollir per les obres de l’Auditori, però aquest equip de 
govern troba el projecte de l’Auditori sobre dimensionat i cal tornar-lo a replantejar. 
Pel que fa a l’escola de Música, és la mateixa situació, i actualment, a la vista de la situació 
econòmica en que es troba l’Ajuntament, no estem en disposició d’iniciar el projecte de 
modificació d’aquest espai, per això caldrà buscar una altra altermativa més barata i alhora 
digne. 
Sobre l’espai Tolrà diré que en el projecte redactat hi ha contradiccions entre les bases i estem 
a l’espera de redefinir una solució global pel conjunt de l’espai Tolrà. 
La Corporació es donà per assabentada 
 
 8.- SUPORT A LA CAMPANYA DE SALUT EN EL MIL.LENNI 
 
L’any 2000, en el marc de la Cimera del Mil�lenni i com a resposta global davant de les 
injustícies globals es van establir 8 Objectius de Desenvolupament del Mil�lenni que haurien 
d’estar assolits l’any 2015. 
A través de la campanya “La salut en el mil�lenni: una signatura pendent”, s’ha ofert una visió 
crítica i s’ha reflexionat sobre l’estat actual de la salut dels països empobrits. 
Per això, tots i totes els  que treballem, en la recerca d’un món millor, més just, més solidari i 
més sostenible, manifestem: 
Que, malgrat els progressos mèdics dels últims anys, hi ha zones del planeta on la salut 
encara no és un dret a l’abast de tothom. 

• Cada any moren més d’11 milions de nens i nenes menors de 5 anys per malalties 
que es podrien prevenir. Més de la meitat estan relacionades amb casos de malnutrició. 
• Cada any moren mig milió de dones per complicacions relacionades amb l’embaràs i 
el part. 
• L’any 2006 es van infectar 4,3 milions de persones pel VIH/SIDA i 2,9 milions van 
morir a causa d’aquesta malaltia. 
• 2.000 milions de persones continuen sense tenir accés als medicaments essencials. 

Que, la implementació de projectes i iniciatives per part d’ONGD, fundacions i altres 
institucions ha estat important per avançar en el dret a la salut, però  insuficient. 
Que, per assolir l’any 2015 els Objectius de Desenvolupament del Mil�lenni, cal la implicació de 
la societat civil, de les administracions i del sector privat, com a actors principals i 
indispensables per a poder aconseguir aquests objectius. 
Que, mentre els països empobrits econòmica i socialment dediquen esforços a acomplir els set 
primers objectius, els països més avançats econòmicament han de treballar per assolir el 
vuitè, fomentant una associació mundial per al desenvolupament. 
L’Ajuntament de Castellar de Vallès té el convenciment que la societat civil pot contribuir a 
construir un món més just i saludable impulsant l’acompliment dels Objectius de 
Desenvolupament del Mil�lenni en matèria de salut, ja que entenem que la millora de la salut 
no passa exclusivament per l’assistència sanitària sinó per una millor distribució dels recursos i 
la voluntat política de canviar la situació. 
L’Ajuntament Ple 
ACORDA: 
PRIMER.- Continuar treballant des del nostre entorn per assolir una transformació de la 
nostra societat en la recerca de l’altre món possible; unint esforços i assumint la part de 
responsabilitat col�lectiva dels actors que pensem, treballem i actuem per la construcció d’una 
societat global més justa. 
SEGON.- Expressar públicament el nostre recolzament a la campanya  de sensibilització “La 
salut en el mil�lenni: una signatura pendent” duta a terme per Medicus Mundi Catalunya i 
Farmacèutics Mundi. 
TERCER.- Instar als nostres governants a que acompleixin els acords a què es van 
comprometre en la Cimera del Mil�lenni l’any 2000 i que aquests no siguin merament una 
declaració de bones intencions. 
QUART.- Instar al Govern de l’Estat espanyol i al Govern català, per a: 



a. Que es destini el 0,7% del PIB a l’Ajuda Oficial al Desenvolupament, i que 
aquesta ajuda es gestioni de manera transparent i sense que sigui 
reemborsable. 

b. Que es condoni el deute extern i es destinin aquests recursos a l’assoliment dels 
Objectius de Desenvolupament del Mil�lenni. 

c. Que les polítiques d’ajuda a la cooperació al desenvolupament vagin en 
consonància amb les línies de treball establertes pels grups de treball de les 
Nacions Unides i que tinguin en compte les regions i els països prioritaris i que 
l’ajuda en salut no quedi tan lluny del 21-23% establert pels experts. Que 
l’ajuda en salut s’empri com a estratègia eficaç per millorar l’Atenció Primària de 
Salut i per a promocionar l’accés als serveis de salut sexual i reproductiva als 
països empobrits econòmica i socialment. 

d. Que en l’àmbit de l’accés als medicaments essencials, es prenguin les mesures 
adients per augmentar l’accés d’aquests als països empobrits, incentivant les 
empreses farmacèutiques catalanes/espanyoles, perquè proveeixin 
medicaments sota llicència obligatòria als països sense capacitat productiva 
pròpia, o bé, incentivant que la recerca finançada amb fons públics o altruistes 
es posi a disposició dels beneficiaris sense drets d’exclusivitat, facilitant les 
condicions d’accés i costos més assequibles entre d’altres.  

CINQUÈ.- Instar a l’Organització Mundial del Comerç de manera que, adopti mesures 
comercials internacionals encaminades a afrontar els problemes de salut pública promovent el 
desenvolupament de nous medicaments i garantint l’accés als medicaments essencials. 
SISÈ.- Traslladar aquest acord als diferents estaments abans esmentats. 
La Sra. Glòria Massagué  pel PSC presenta la proposta dient que és una campanya de 
sensibilització que s’està duent a terme des de dues ONG que es dediquen a temes de salut, 
Farmacèutics Mundi i Medicos Mundi. Arrel d’aquesta campanya han elaborat una proposta de 
moció perquè sigui considerada pels plens dels Ajuntaments, Tot seguit en dona lectura. 
En torn d’intervencions la Sra. Gemma Ubasart  per l’Altraveu explica que des de 
l’assemblea de l’Altraveu estem d’acord en adherir-nos a la campanya “La salut en el mil�lenni: 
una signatura pendent”, pel contingut que aquesta desenvolupa. Ens agradaria, però, que 
aquest tipus de mocions no quedessin en paper mullat. El govern local te una important tasca 
a fer en l’àmbit de la cooperació i solidaritat, destacant la funció pedagògica i educativa que 
pot impulsar a través del desenvolupament de  polítiques públiques.  
VOTACIÓ: FOU APROVADA PER UNANIMITAT 
 
 9.- SUPORT PER A GARANTIR LES EMISSIONS DE TV3 EN EL PAÍS VALÈNCIA 
 
Durant més de 20 anys, Acció Cultural del País Valencià (ACPV) ha garantit l’arribada de les 
emissions de TV3 al País Valencià. Ara, però, la Generalitat Valenciana ha incoat un expedient 
sancionador contra ACPV per emetre aquestes emissions, i aquesta entitat s’enfronta a una 
ordre administrativa de cessament de les emissions i a una sanció econòmica de 300.000 
euros. 
La continuïtat d’aquestes emissions són de vital importància per a la normalització del català 
en el conjunt del seu àmbit lingüístic, i de les relacions entre Catalunya i el País Valencià. 
D’altra banda, davant del fet que cada dia tenim accés a més televisions en llengües, 
continguts i orientacions polítiques ben diverses, la resposta d’un govern no pot ser mai la 
censura d’un canal en particular, sinó garantir l’accés dels ciutadans a la més àmplia oferta, 
com a mostra de pluralitat informativa i de llibertat d’expressió. 
Davant aquesta situació, i fent-se ressò de la carta feta signada pels Molt Honorables 
expresidents Srs. Jordi Pujol i Pasqual Maragall, pels abats dels monestirs de Poblet i 
Montserrat, i pel president d’Acció Cultural, en la qual els signants fan “una crida al conjunt de 
la societat – associacions, entitats, ajuntaments, sindicats i partits, i persones individuals – 
perquè, amb la màxima implicació de tots, es pugui fer front a aquesta situació”, la Regidoria 
de Cultura de l’Ajuntament de Castellar del Vallès proposa al Ple de la corporació que aprovi el 
següent 



ACORD 
L’Ajuntament de Castellar del Vallès reunit en sessió plenària, expressa el seu suport a un 
acord entre els governs de Catalunya i el País Valencià perquè tots els respectius canals de 
ràdio i televisió autonòmiques arribin als dos territoris amb normalitat, i demana al Govern de 
Catalunya que consideri una prioritat el tancament d’aquest acord el més aviat possible. 
L’Ajuntament de Castellar del Vallès, demana a la Generalitat de Catalunya perquè busqui una 
solució perquè quedi arxivat de forma immediata i sense imposició de cap sanció econòmica o 
de qualsevol altra mena l’expedient sancionador obert contra Acció Cultural del País Valencià. 
L’Ajuntament de Castellar del Vallès donarà el suport necessari, com a expressió de la 
solidaritat de la corporació amb la llibertat d’expressió i amb l’associació cultural que ha fet 
possible les emissions de TV3 al País Valencià durant més de vint anys, ja que entenem que 
aquesta multa significa un esforç excessiu per a qualsevol entitat cultural sense ànim de lucre. 
L’Ajuntament de Castellar del Vallès acorda remetre copia d’aquest acord al Ministeri 
d’Indústria, al Govern de Catalunya i a ACPV. 
El Sr. Alcalde diu que la Generalitat Valenciana ha incoat un expedient sancionador contra 
Acció Cultural del País Valencià , perquè s’emeten emissions de TV 3 al País València, de tal 
manera que hi ha una ordre de cessament de les emissions i també s’ha incoat  un expedient 
que pot comportar una sanció econòmica de 300.000 €, per tal l’Acció Cultural del País 
València ens ha tramés aquesta proposta de resolució en la qual  aquest Ple vol expressar el 
seu suport al Govern de Catalunya i a la Generalitat Valenciana de tal manera que s’arribi a un 
acord perquè els canals de televisió automàtics arribin als dos territoris de parla catalana amb 
normalitat i alhora es demana que es busqui una solució perquè quedi arxivat de forma 
immediata l’expedient sancionador, en el cas que s’imposes una sanció a Acció Cultural del 
País València, en comissió informativa es valoraria la possibilitat de poder socórrer  
econòmicament a  l’Acció Cultural del país València. 
En torn d’intervencions per CiU la Sra. Mercé Vallès explica que en la proposta inicial que 
vam fer volíem que es posés en evidència que des de l'any 1985 sembla que TV3 al País 
Valencià molesti. Durant els successius governs espanyols i el mateix govern valencià s'han 
produït intents de tancament de TV3 al País Valencià. Aquest suposa un fet gravíssim ja que 
suposa un atac a la llengua i cultura catalanes. N'hi ha que fan bandera que la pluralitat és 
riquesa i alhora d'aplicar-ho se n'obliden. Acció Cultural del País Valencià durant més de 20 
anys ha garantit les emissions de Tv3 al País Valencià, per aquest fet des del govern valencià 
se'ls ha imposat una sanció econòmica. 
Aquest fet és denunciable i cal que des del propi govern valencià, espanyol i la Generalitat de 
Catalunya es garanteixi l'emissió de Tv3 al País Valencià. 
Però alhora creiem que cal que des de l'Ajuntament de Castellar col�labori econòmicament a la 
sanció imposada a Acció Cultural del país Valencià. 
Ja que és un fet absolutament reprobable que es sancioni a una organització per garantir les 
emissions de Tv3 al País Valencià. Es sanciona la pluralitat i la riquesa cultural i s'està 
sancionant la llibertat d'expressió.  
El Sr. Francesc Centeno per l’Altraveu diu que donaran recolzament a aquesta moció, però 
discrepen del tema econòmic, creiem que no hem de prendre part en el tema de la imposició 
d’una  sanció a una entitat amb diners de tots, en tot cas les forces polítiques han d’assumir-la 
dels seus propis fons. 
Per ERC intervé el Sr. Oriol Papell que es manifesta a favor de la moció, diu també que la 
sanció de 300.000 € a Acció Cultural és un atac directe a la llengua, fa molts anys que s’està 
duent a terme des del govern del partit popular de la Generalitat Valenciana, i creiem 
necessari aquest suport. 
En torn de replica la Sra. Montse Gatell  per CiU demana que en el cas que s’imposi la sanció  
econòmica, aquest Ajuntament hi col�labori.   
El Sr. Alcalde  diu que es valorarà quan sigui el moment.  
Per L’Altraveu el Sr. Francesc Centeno diu que més important que l’aportació econòmica, és 
el rebuig a l’acció que s’ha pres.  
VOTACIÓ: FOU APROVADA PER UNANIMITAT 

 



10.- ASSUMPTES SOBREVINGUTS 
 
10.1.- No n’hi ha 
 
 11.- SUGGERIMENTS I PREGUNTES 
 
El Sr. Jordi Permanyer, per ERC pren la paraula per dir que el Reglament Orgànic Municipal 
diu que es poden entrar dos tipus de preguntes, una per escrit que si s’entra abans de la 
convocatòria del Ple s’ha de contestar en el mateix Ple i que dins del mateix Ple se’ n  poden 
fer d’orals. 
Intervé el Sr. Pepe González,  per aclarir que a proposta del grup socialista, en el mandat 
anterior, el tema de preguntes es va modificar, i que ara les preguntes s’han de presentar per 
escrit, tot el que no es presenti de forma escrita no té la consideració de pregunta. 
El Sr. Alcalde diu que es formulin les preguntes i en tot cas es demanarà informe al Sr. 
Secretaria. 
El Sr. Jordi Permanyer  per ERC dona lectura a les preguntes. 
El Sr. Alcalde,  diu que per millor donar resposta que es presentin per escrit. 
També per ERC el Sr. Oriol Papell intervè per fer dos suggeriments; el primer, que tot sembla 
indicar que el nou equip de govern s’està replantejant com han  de funcionar el mitjans 
d’informació municipals, com la ràdio, casa de la Vila, etc.,  però trobem que hi ha un buit 
d’informació municipal dels plens i de les intervencions de cada grup que rebien els ciutadans 
casa per casa,  creiem que per suplir aquest buit s’hauria de publicar en els setmanaris una 
crònica de cada ple per deixar constància de les posicions de cada grup i que quedin clares per la 
ciutadania. 
I el segon suggeriment és que a la vista de les informacions aparegudes en els mitjans de 
comunicació comarcals en que una comissió tècnica  ciutadana estudia alternatives al traçat  del 
tren per arribar a Castellar i que els dos  batlles han fet una declaració conjunta en aquest sentit, 
creiem que  hi ha d’haver un debat amb tota la ciutadania per debatre, a partir de si ve o no el 
tren, com ha d’arribar, les cotxeres han d’estar a Castellar o a Sabadell, el traçat ha de ser 
soterrat en  superfície, quantes estacions hi hauria i a on, quina freqüència de pas tindria. 
El Sr. Alcalde  diu que remetrà aquest darrer suggeriment a la taula de mobilitat. 
 
 
I no havent-hi cap cas més assumptes a tractar, essent un quart d’onze de la nit, s’aixeca la 
sessió de la qual s’estén la present Acta que signa com a fedatari d’aquests acords el 
Secretari, amb el vist-i-plau del  Sr. Alcalde. 
 
 
 


